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Vážení čtenáři, důvodem tohoto mimořádného vydání obecního Zpravodaje je aktuální vyhrocená  

politická situace v obci. Během krátké doby podali rezignaci hned dva zastupitelé a završením toho 

všeho je rozhodnutí o rezignaci pana Martina Šilhána na post starosty i zastupitele. Rozhodly jsme se 

tedy vydat toto mimořádné číslo a především dát odcházejícím zastupitelům prostor k vyjádření svých 

důvodů. Další obecní Zpravodaj vyjde v obvyklém termínu a to začátkem dubna. Děkujeme za 

pochopení a děkujeme všem osloveným za spolupráci.        

red.        

  VYJÁDŘENÍ BÝVALÉHO ZASTUPITELE PANA PAVLA CIHLÁŘE  

Důvod mé rezignace je absolutní neschopnost a nesladění zastupitelů, kdy se nedá na ničem najít 

shoda. Pořád tam někdo kontroluje jen dodržování nějakých předpisů. Já jsem praktik a šel jsem       

do zastupitelstva, aby se vytvořilo něco hmatatelného např. kanalizace, chodníky, něco co tady 

zůstane, něco co se udělá pro obyvatele. To co se povedlo je určitě koupě areálu Báňské záchranné 

služby. To je velký počin, který se povedl Martinovi. Ale jinak já jsem vyhořel a nedokážu 

spolupracovat se zastupiteli. Největší problém mám s paní Formánkovou a nedokážu pracovat tam, 

kde nejsou žádné výsledky a na obci v tomto zastoupení jsme se v podstatě nedokázali shodnout        

na ničem ani táhnout za jeden provaz.  Důvod proč jsem odstoupil je podání trestního oznámení        

na Polici ČR-oddělení hospodářské kriminálky na kontrolu Obecního úřadu. Jsem přesvědčen že to 

podal někdo ze zastupitelů, nebudu jmenovat. Toto jsem už vůbec nedokázal překonat. Tedy důvod 

mé rezignace je: neschopnost zastupitelů pracovat jako jeden tým. Toto je pro mne nepřekonatelný 

problém. Děkuji 

Pavel Cihlář 

  VYJÁDŘENÍ BÝVALÉHO ZASTUPITELE PANA TOMÁŠE TŘEŠŇÁKA 

Vážení spoluhamerčané, milí přátelé a kamarádi, 

věřte mi, že se mi tato slova nepíší lehce. Ani ve snu by mě nenapadlo, že bych někdy rezignoval      

na funkci zastupitele obce. Hamr byl, je a bude mou srdcovou záležitostí. Je to místo, kde jsem 

vyrůstal a kde chci, aby vyrůstaly i moje děti. Proto jsem kandidoval, chtěl jsem, aby Hamr byl            

i nadále nejlepším místem pro život. Chtěl jsem přiložit ruku k rozvoji obce, aby byla moderní, 

vstřícná a atraktivní (sexy). 

Za těch 537 dnů se stihlo hodně věcí. Podařilo se získat do vlastnictví obce areál bývalé báňské 

záchranky, za což veliké díky a poklonu starostovi. Uspořádaly se velmi pěkné akce, jako například 

nádherná Svatojánská noc na hrázi jezera. Máme nové webové stránky, obecní facebookové stránky    



a mobilní rozhlas Munipolis. Začalo se investovat do rekreačních zařízení v majetku obce. Plno 

dalších projektů je v přípravě, jako karavanové stání nebo parkoviště. Samozřejmě ne všechno šlo 

krásně a hladce a stalo se i pár přešlapů, viz kauza písek na severu. 

O rezignaci na funkci zastupitele jsem již přemýšlel, ale vždycky jsem si řekl, že to bude dobrý, že    

se nějak dohodneme, že se to třeba změní, že všichni budeme táhnout za jeden provaz. To se ale 

nestalo, a navíc se to ještě zhoršilo. Neříkám, že je chyba jen na jedné straně, každý si nese svůj 

kousek viny, někdo větší a někdo menší. Hádky na poradách zastupitelů, kde se mají řešit důležité 

věci, slovní napadání, to není to, proč jsem do aktivní komunální politiky šel. Jako zastupitelé jsme 

nebyli schopni se shodnout na základních věcech, natož abychom se pouštěli do velkých investic. 

Posledním hřebíkem do rakve funkce zastupitele bylo dění na posledním veřejném zasedání 

zastupitelstva. To, co předvedli čtyři nejmenovaní zastupitelé, beru jako kudlu do zad. Člověk 

zastupitelské práci věnuje čas, energii a úsilí. To je ale během okamžiku fuč. Že někteří zastupitelé    

se nezúčastnili pracovní porady, dokážu pochopit, ale když se pak tito vybraní zastupitelé sejdou         

a upečou sabotáž veřejného zasedání, to je mimo mé chápání a byla to poslední kapka. Obzvláště, 

když si udělají blázny i z lidí, co na toto zasedání došli. Po dobu, kdy probíhala diskuse, jsem si svůj 

krok rozmýšlel a došel jsem k závěru, že je to jediné řešení. 

74 lidí se mi v minulých volbách rozhodlo dát svůj hlas, za což ještě jednou děkuji, a doufám, že můj 

krok pochopí a odpustí mi. A nejen oni, ale i další občané Hamru. Snažil jsem se být zastupitelem    

pro všechny, což se mi doufám dařilo. 

S láskou 

Váš Tomáš 

Tomáš Třešňák 

 

  VYJÁDŘENÍ STAROSTY PANA MARTINA ŠILHÁNA 

Vážení spoluobčané dovolte mi, abych se v krátkosti vyjádřil k současné situaci ve vedení obce.  

Primárně se omlouvám všem účastníkům veřejného zasedání ze dne 14.3.2024, kdy část zastupitelů 

zabránila konání řádně svolaného zasedání. Vnímám tento akt jako demonstraci hlouposti a záměrnou 

sabotáž chodu obce. Jako zástupný problém kolegové uvádějí, že neměli včas dostatečné informace. 

Porady zastupitelů, kde mělo dojít ke konkrétnímu seznámení s podklady byly svolány na pátek 8.3. a 

pondělí 11.3.2024. Z doložitelné komunikace, část kolegů se nedostavila s odůvodněním, že porady 

jsou ztrátou času, či jsou pro ně bezpředmětné.  Prosím zhodnoťte toto jejich chování sami. Toto 

ovšem nebyla výjimka, podobné to bylo po celou dobu mého mandátu. Zastupitelstvo v tomto složení 

není schopné fungovat.  

Jedná se bohužel o eskalaci dlouho trvajících neshod založených na vzájemné 

nedůvěře přiživené řadou stížností, obstrukcí, restrikcí a udání (dotčení kolegové preferují 

termín “žádost o prověření”). Pro objektivnost rád uveřejním dokumenty, jež toto 

dokazují. Jako starosta obce samozřejmě přijímám svůj podíl viny na tomto stavu. S čistým 

svědomím uvádím, že jsem se intenzivně věnoval řešení této situace a ani zpětně nevím co bych udělal 

jinak. Dne 30.1.2024 jsem kolegy obeslal s návrhem na restrukturalizaci vedení obce viz. příloha, kde 



jsem nabídl i svou rezignaci, protože žádný zastupitel by neměl nadřazovat své vlastní zájmy nad 

zájmy obce.  

Vnímám dlouho trvající fatální problémy v naší obci snad jako daň za to, jak zde máme krásně.   

Nepodařilo se mi najít lék na tuto nemoc, jenom vím, že pravda, nasazení, odhodlání, pracovitost         

a občanská sounáležitost bohužel nestačí ke změně stavu. Doufám, že pomůže čas, jenž je na naší 

straně.   

Na post zastupitele rezignoval Pavel Cihlář, jemuž neskonale za vše děkuji. Je to člověk s krásným 

morálním kodexem. Dále rezignoval Tomáš Třešňák, jenž při mně stál i v nejtěžších chvílích mého 

působení na obci, děkuji. S těmito pány bych znovu a rád sestoupil do jámy lvové. Vše výše uvedeno 

je i důvodem mého rozhodnutí rezignovat. Nyní na krocích k mému odchodu intenzivně pracuji. 

Nechci za sebou nechat rozdělanou práci. Fakt, že tři zastupitelé s největšími volebními výsledky 

rezignují je přinejmenším alarmující.  

Přeji Obci Hamr na Jezeře nového schopného starostu, stejně jako i vedení obce. Z mých zkušeností 

vím, že není důležité, co lidi říkají a slibují, ale jací doopravdy jsou a co v životě dokázali. 

Máme krásnou obec a jsem rád, že jsem si toto místo vybral k životu, dál zůstávám místním patriotem 

a pokud mě můj entuziasmus neopustí budu obci nadále svéhlavě pomáhat.   

Děkuji paní Kováčové za to, že je nejlepší sekretářka ve vesmíru, méně však děkuji za 3,7 kg, které 

jsem díky její péči přibral. Všem zaměstnancům obce, jejíž práce je často přehlížena 

a znevažována. Jste naší první linií, děkuji vám za vše, co pro obec děláte. A na konec děkuji Vám 

všem, za všechny společné chvíle, za každé společně vypité kafe či pivo. Byli jste mi nejlepšími 

občany, jaké jsem si jen mohl přát.  

Toto není konec, je to začátek dlouhé společné cesty.  

Martin Šilhán 

 

Přílohou je dopis starosty Martina Šilhána adresovaný zastupitelům ze dne 30.1.2024 a my jej na jeho 

žádost zveřejňujeme také:     

 

Návrhy starosty Obce na restrukturalizaci vedení Obce Hamr na Jezeře 

Zdravím kolegové, 

Píši stanovisko starosty k současné situaci vzniklé na základě předchozích dvou porad a 

dlouhodobého vývoje neshod ve vedení obce. Na poradě 13.12. 2023 část zastupitelů velmi jasně a 

svorně definovala největší problém Obce Hamr na Jezeře. Tímto deklarovaným problémem je údajně 

starosta. Za hlasitého přikyvování bylo sděleno, že je starosta nesvéprávný, nekompetentní, 

poškozuje dobré jméno obce a údajně i místní obyvatelé nesouhlasí s jeho chováním.  

Pokud chceme řešit problémy, je dobré je umět správně pojmenovat a to si myslím, že proběhlo 

zdárně. Druhou stránkou věci, jsou návrhy řešení a to nikdo ze stěžovatelů nenavrhl. Bohužel je to 



jako s většinou problémů v obci, hlasitě se křičí, poukazuje se na problémy, ale konstruktivní řešení 

nikdo nepřinese. 

Návrhy starosty Obce (seřazeno preferenčně): 

1, Výměna na pozici místostarosty. 

      Myslím že starosta a místostarosta mají tvořit tým a nosnou konstrukci obce. To se ovšem 

nepovedlo. K paní Boroschové jsem měl výhrady od samého začátku. Není to partner, o kterého se 

můžete opřít. Výhrady k práci místostarostky jsem sdělil na poradě 13.12. 2023, požádal jsem paní 

místostarostku o záznam jejích aktivit a přínosu pro obec v roce 2023 a ani tento požadavek 

nezpracovala.  Z mého pohledu jde o manipulativní osobu, ke kterému nemám důvěru. Na pozici 

místostarosty bych rád viděl Tomáše Třešňáka, který po celý rok v podstatě práci za paní 

místostarostku zastával.  

2, Předčasné volby. 

     Radikální avšak jediné komplexní řešení nastálé situace. V České republice za poslední rok 

proběhlo více jak dvacet předčasných voleb, přesně z důvodů jež nastaly i v naší obci. A pokud 

oponující členové zastupitelstva argumentují nesouhlasem občanů se starostou, rád bych tuto volbu 

nechal přímo na občanech. 

3, Výměna starosty. 

    Velmi rád uvolním pozici starosty, pokud za mne bude navržen adekvátní nástupce s potřebnou 

kapacitou pro výkon této funkce. Nabízím rezignaci na post starosty a zastupitele obce a rád uvolním 

místo paní Veverkové, jež je v současné době velmi aktivně zapojena do dění obce. Vypracovala a 

získala řadu dotačních titulů, za což jí děkuji. Myslím, že by post starostky zvládala na výbornou. 

 4, Odvolání starosty. 

     Tento bod neovlivním, ale je to logická možnost v této situaci. V případě že se většina zastupitelů 

na tomto bodu shodne, svolám v nejbližší době veřejné zastupitelstvo, protože jakákoliv volba je lepší 

než pokračovat v současné situaci. Budu rád, když oponující zastupitelé přednesou a hlavně doloží 

výtky ke starostovi viz. nesvéprávnost, nekompetentnost a poškozování obce. 

 

___________________________________________________________________________    

   ČLÁNEK REDAKCE 

Proč paní Formánková 14.3.2024 na veřejném zasedání obce Hamr na Jezeře důrazně žádala o 

nepřipuštění připomínky ohledně směrnice 1/2023, týkající se bonusového sociálního programu?  

Vracíme se tímto k problému, který jsme náhodou odhalili těsně  před vydáním lednového zpravodaje 

2024. Tehdy jsme napsali článek, jehož název vypovídal i o obsahu : "Zastupitelé schvalují jitrnice, 

které svět neviděl". Zde jsme poukazovali na neexistenci čerstvě schválené směrnice 1/2023              

ze 14.prosince 2023, která nebyla součástí zápisu z  jednání Zastupitelstva obce a získali jsme 

podezření , které se i následně potvrdilo, že nebyla vypracována ani po jejím schválení (!). Tehdy 



jsme po konfrontaci našich zastupitelů od vydání tohoto článku ustoupili. Usoudili jsme, že o počínání 

paní místostarostky Petry Boroschové, která dle odpovědí našich zastupitelů, měla tuto směrnici na 

starosti, neměli ponětí. Dali jsme jim tímto prostor, aby si v této záležitosti  tzv. uklidili mezi sebou. 

Výsledkem však bohužel je, že když chtěl na posledním veřejném zasedání zastupitelstva pan starosta 

Martin Šilhán veřejně vyzvat budoucí kontrolní výbor k prošetření případné manipulace s tímto 

dokumentem, byl rázně utnut paní Formánkovou slovy, že žádné připomínky nebudou připuštěny        

a nesmí se toto objevit ani v zápisu ze zasedání!  Nabyli jsme dojmu, že prostor k tzv. úklidu              

si vyložili tak, že to tzv. přikryjí. To považujeme spolu s následným osočováním  pana starosty, že je 

původcem všeho zla, jako hozenou rukavici a rozhodli jsme se celou kauzu zveřejnit.   

Při dohledávání neexistující směrnice jsme zjistili, že místo toho, aby paní místostarostka vypracovala 

dokument, na kterém se na poradě shodli a následně veřejně schválili, pracovala na dle jejích slov 

"pozměněné" verzi, kterou pak s žádostí o připomínky rozeslala 2. 1. 2024 všem zastupitelům. Tento 

dokument nám posléze dala k dispozici, abychom z něj čerpali informace do lednového Zpravodaje 

2024. Po bližším prozkoumání jsme si všimli, že ve směrnici jsou závažné změny, které nebyly 

zastupiteli schváleny, proto jsme toto odmítli. Vrcholem všeho však bylo, když paní 

místostarostka požádala paní Kováčovou, aby tento neschválený dokument zpětně vložila         

do zápisu z veřejného zastupitelstva ze 14. 12. 2023 (!!)  a tím by nabyl právní moci. Naštěstí, díky 

zasvěcení do celé kauzy, tak paní Kováčová neučinila.  

Důvěra v paní místostarostku Boroschovou, která si s veřejnými dokumenty manipuluje , jak    

se jí zlíbí a které mají následný vliv na téměř každého z nás , byla notně otřesena. A jak správně 

podotkla naše redakční kolegyně Jitka Veverková: pokud by do této směrnice připsala, že každý 

obyvatel obce bude měsíčně přispívat tisíci korunami do sociálního fondu obce , bude tento dokument 

takto platit! Myslíme  a jistě nám dáte zapravdu., že takto by se veřejný činitel chovat neměl! Bohužel 

naši nedůvěru získala po čtvrtečním zasedání i paní Formánková, která se zjevně snaží celou záležitost 

"ututlat". Zklamáni jsme i ze zjevně úmyslné nečinnosti Daniely Dvořákové, kterou jsme na začátku  

ledna, jako tehdy ještě předsedkyni kontrolního výboru, požádali, aby celou věc prošetřila. 

Podklady k článku byly čerpány z: 

 e-mailová komunikace mezi redakcí Zpravodaje a zastupiteli obce Hamr na Jezeře z 

ledna 2024 

 e-mail ze dne 2.1.2024 od paní místostarostky Boroschové, adresovaný všem 

zastupitelům obce, spolu s přiloženou "pozměněnou směrnicí". pozn. za povšimnutí 

stojí i datování dokumentu. 

tyto k nahlédnutí na: 

https://drive.google.com/drive/folders/1scU5Nl3hbny4dVu6j5JiL0eZpRv18fIy?usp=drive_link 

 zvukový záznam ze dne 14.12. 2023 z veřejného zastupitelstva obce Hamr na Jezeře, 

zejména část, kdy paní místostarostka Boroschová komentuje právě 

projednávanou směrnici č.1/2023 

 zvukový záznam ze dne 14.3.2024 z veřejného zastupitelstva obce Hamr na Jezeře, 

zejména část, kdy paní Formánková brání M. Šilhánovi vnést připomínku ohledně 

směrnice č.1/2023.     

 

Za redakci Zpravodaje Jitka Veverková, Kateřina Kociánová, Ivana Babčická 
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